
Skolråd, Järlåsa skola 
  

Datum: 2023-11-14 

Tid: kl. 17.30-18.30 

Plats: Skolans matsal 

 

Närvarande:   

F-klass Maja Olvegård 

Boken Therese Karelius  

Isa Lindström  

Eken Malin Anger 

Åk 4 Elisabeth Söderberg 

Åk 5 Martin Lithell 

Åk 6 Johan Hedberg 

Lärarrepresentant Mikaela Eriksson 

Fritidsrepresentant Ellen Jarl 

Rektor Annika Tillander Berg 

 

Frånvarande: Kristin Ahrman (F-klass), Matilda Norling (Eken) 

 

Minnesanteckningar: Maja Olvegård 

 

Skolrådets syfte är: 

- att arbeta för att ALLA barn/elever mår bra och utvecklas.  

- också att sammanhållningen mellan ALLA elever i skolan ökar. 

- ett forum för dialog mellan vårdnadshavare och skolledning och mellan vårdnadshavare över 

årskursgränserna. 

 

 

1. Dagordningen fastställdes. 

 

2. Föregående skolrådsmöte 19/9 -23 

- Therese Karelius förde anteckningar som finns att hämta på skolans hemsida: 

https://jarlasaskola.uppsala.se/Om-skolan/skolrad/ 

 

3. Uppföljning: Inrymning 

Ämnet har diskuterats flera gånger tidigare. Plan för inrymning finns. Det fattas fungerande 

signal för att markera inrymning. Signalen måste skilja sig tillräckligt från utrymningssignal. 

System och idéer saknas. 

 

4. Vikarier i praktiska-estetiska ämnen: 

När tex idrotts- eller slöjdlärare är sjuk innebär det ofta lektionsbortfall för eleverna. Det finns 

brist på vikarier i dessa ämnen och mycket svårt att tillsätta en med kort varsel. Eleverna 

sysselsätts då med annat och är alltid med en vuxen. I övriga ämnen finns ”vikariepärmar” 

innehållande förberett material som kan användas när ordinarie lärare är sjuk. Liknande vore 

bra på de praktiska och estetiska ämnena. 

 

5. Uppföljning: Skolgården 

a. Hajgungan som försvann: 

https://jarlasaskola.uppsala.se/Om-skolan/skolrad/


− Eleverna har röstat fram en rund vippgunga som ersättare till Hajgungan. 

− Inga nya besked från Skolfastigheter om när den nya kommer på plats. 

b. Det gömda området bakom träslöjdssalen: 

− Vissa barn gillar att vara där men svårt för personalen att ha uppsikt. 

− Trots påtryckningar inga besked från Skolfastigheter om när det gömda 

området ska stängslas av. 

Uppmuntran till vårdnadshavare att kontakta skolfastigheter för att påminna om dessa punkter, 

antingen via namninsamling eller via individuella påtryckningar. 

 

 

6. Otrygghet på skolgården före skolstart: Ämnet diskuterades under föräldramöte på fritids där 

det framgick att skolgården är underbemannad under morgonen. Sedan någon vecka ska det 

vara tre vuxna från kl. 7:30 så att en kan ta emot skolbussar, en tar emot vid stora grinden och 

en kan täcka skolgården i övrigt. Skolledningen hoppas att detta ska förbättra situationen och 

uppmanar vårdnadshavare att höra av sig så fort något inte fungerar, tex om personalen 

”fastnar” i par istället för att skanna gården. 

 

7. Trygghetsenkät: 

a. God svarsfrekvens vilket ger gott underlag för analys. 
b. Resultatet visar på att många elever känner sig otrygga när de tar sig till och från 

skolan. Huruvida detta gäller/inbegriper skolbuss framgår inte av resultatet. 

Vårdnadshavare uppmanas ta upp detta med sina barn för att kartlägga var, när och 

hur otrygghet uppstår. Detta bör återrapporteras till skolan eftersom det kan påverka 

elevernas skoldag. 

c. För ett par år sedan gjorde kommunen en utredning av säkerheten längs väg 72 och 

den första delen av Östforavägen. Vad hände med den? Skolan har inte nåtts av 

information i samband med detta. 

 

8. Sociala medier (”stories”): 

Det är viktigt att vårdnadshavare pratar med sina barn om vad de stöter på och vad de själva 

lägger upp i sociala medier. Ett inlägg kan såra andra även om det inte var syftet. 

 

9. Mobiltelefonanvändning på skolgården före skoltid: Både föräldrar och lärare upplever detta 

som problematiskt då äldre elever visar olämpligt material för yngre elever samt att mobilerna 

tar all fokus och därigenom hindrar eleverna från att få den rörelse de så väl behöver.  

a. Skolan kan eller vill inte införa ett generellt mobilförbud eftersom det saknas medel 

för att se till att förbudet efterlevs. 

b. Vårdnadshavare uppmanas att installera programvara på elevers telefoner som ger 

dem möjlighet att kontrollera vilka funktioner som används vid vilka tider på dagen. 

”Family link” är ett exempel på sådan programvara. Exempelvis låses allt annat än 

möjligheten att ringa vissa nummer under de tider eleven är på skolområdet. 

c. Vårdnadshavare uppmuntrar skolan – som har kommunikationskanal till samtliga 

vårdnadshavare – att åtminstone uttala ett önskemål om att mobilerna inte används på 

skolans område. Vårdnadshavare kan därefter förstärka budskapet till eleverna och 

andra vårdnadshavare. 

 

10. Hur hanteras synpunkter som kommer in till skolan?  

Synpunkterna kommer in till rektor och diskuteras och hanteras gemensamt i personalgruppen. 

 

11. Skolinspektionen är på plats. 

Intervjuer av elever och lärare pågår. Intervjuer med elevhälsan och rektor väntar senare under 

veckan. Rektor planerar informera vårdnadshavare om resultatet som vi hoppas kommer före 

jul. 



 

 

 

 

12. Skolgården:  

a. Fotbollsplanen (grusplanen nära klubbhuset som på vintern är isbana) är populär – 

nästan för populär. Olle Stolpe kommer att begränsa antal spelare samt ta hjälp av 

äldre elever för att fotbollsmatcherna avlöper problemfritt.  

b. Även den stora grusplanen där hockeyrinken låg kan agera fotbollsplan vid behov. 

c. Området används även för av trivselledarna (TL) organiserade lekar. Dessa lekar är 

populära och spiller ofta över till fritidstid. Då leker alla åldrar med varandra. 

  

13. Höga ljudnivåer förekommer i skolmatsalen. De lägre årskurserna har infört ”tysta fem 

minuter”. Liknande kommer införas även i de högre årskurserna. Det kommer även införas 

tydligare regler för hur länge eleverna ska sitta på sin plats. Det finns ingen bortre gräns för 

hur länge eleverna får sitta men de stressas ibland av varandra. 

 

14. Från lärarlagen 

a. Klassamtal, där lärarlaget diskuterar klassen och alla elever, pågår tillsammans med 

elevhälsoteamet. 

b. Årskurs 6 genomför muntliga nationella prov. 

c. Det har inletts ett samarbete med lärare åk 1-3 i Vänge för att utbyta erfarenheter. 

d. I samarbete med skolorna i Jumkil och Skyttorp får skolan besök av utvecklingslärare 

i matematik för att lyfta matematikundervisningen. 

e. Specialpedagoger från Barn- och Elevhälsan kommer till skolan för observation och 

återkoppling, i syfte att mentorerna ska få stöd, tips och feedback. Särskilt fokus 

ligger på de nya klasskonstellationerna Boken och Eken.  

 

15. Halloweendiscot var välordnat och mycket uppskattat. Lärdomar till nästa år: 

a. En pumptermos med kaffe i föräldrarummet gick sönder och läckte kaffe i lådor och 

på elevernas arbete. Mycket olyckligt att detta missades. 

b. En tävling där elevers utklädnad bedömdes öppet inför alla gjorde flera barn ledsna. 

Detta får inte förekomma igen. 

 

16. Information för årskurs 4:  

Handlingsplan finns för att komma till rätta med förra årets dåliga resultat på nationella prov. 

Om vårdnadshavare känner behov av uppföljning av ämnet uppmanas de att kontakta klassens 

föräldrarepresentant Elisabeth Söderberg. 

 

17. Nästa möte: Tisdag 13 februari 2024. Förslag på diskussionsämnen skickas till rektor en vecka 

innan mötet. 

 

 

 


